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         Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
Tirsdag d. 27. september 2022 kl. 17.00 - 19.00 

 

 

 

Godkendelse af referat 

Referatet fra seneste møde blev godkendt. 

 

 

27/22 

Thurø Skoles principper (bilag) 

Vi gennemgik skolens gældende principper på mødet, så også nye bestyrelsesmedlemmer 

havde mulighed for at kende til principperne og høre om tankerne bag, herunder om sondring 

mellem ”skal-” og ”kan”-principper (se nedenfor). 

 

Annemette gennemgik herefter kort skolens nuværende principper: 

Princip 1: Princip for undervisningens organisering (14. maj 2019)  (SKAL-princip) 

Princip 2: Princip for klassedannelse (14. maj 2019) (SKAL-princip) 

Princip 3: Princip for elevers adgang til at få fri til eliteidræt eller musikskole 

 10. juni 2020 (SKAL-princip) 

Princip 4: Princip for lektier (20. januar 2020) (KAN-princip) 

Princip 5: Principper for fagfordeling (19. maj 2021) (SKAL-princip) 

Princip 6: Princip for lejrskoler, skolerejser og ekskursioner gældende fra 1. august 2017 

 24. april 2017 (SKAL-princip)     

Princip 7: Princip for brug af mobiltelefoner og devices i skoletiden 20. september 2017 

 (KAN-princip) 

Princip 8: Princip for samarbejde mellem skole og hjem (15. juni 2017) (SKAL-princip) 

Princip 9: Princip i forbindelse med elevers skolefravær (30. januar 2019) (”SKAL” i 

Svendborg) 

Princip 10: Princip om kønsneutrale stillingsbetegnelser (9. november 2021) (KAN-princip) 

 

Udover ovenstående 10 principper har vi også ”Mål og indholdsbeskrivelse for Thurø Skoles 

SFO”, som bør revideres + folderen ”Sund på Thurø”, som tidligere var centralt vedr. 

trivselsarbejdet. Sundhedsplejersken tænkes inddraget i revideringen. 

 

 

Beslutning 

Vi afprøver ny skabelon (inspiration fremsendes af Martin) når vi reviderer det første princip og 

justerer om nødvendigt vi sidenhen. 

 

Når vi gennemgår principperne fremadrettet, skal vi sikre, at vi tydeligt kan se, om vi dækker 

ind for de ”skal-principper” i vi har.  

 

Vi tilstræber at lave et årshjul, som tilgodeser at vi fremadrettet kommer alle principper 

igennem over en periode på 3 år. 

 

Køreplan: 

• Anne udarbejder udkast til tom skabelon. 

• Ledelsen kommer med oplæg til princip om fravær til mødet i november 2022, som 

måske kan besluttes i dette møde. 

• Vedrørende princip vedr. mobil/devices. Forældrene laver et udkast der kvalificeres – 

og drøftes på november mødet, hvor elevrepræsentanter forventeligt deltager. 

Princippet tages med videre til medarbejdergruppen inden det endeligt kan vedtages i 

skolebestyrelsen senere på skoleåret. 

• Princip om trivsel (sund på Thurø). Der nedsættes et udvalg bestående af Jens, Martin. 

Ditte og Maria, som udarbejder et udkast som skal kvalificeres efterfølgende. 

• Princip for klassedannelse - forår 2023 
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• Princip for brugen af test / omfanget af test (nyt princip) – forår 2023 

• Princip for undervisningens organisering – efterår 2023 

• Princip for samarbejde mellem skole og hjem (vi afventer nyt om meddelelsesbog) – 

efterår 2023  

• Princip for lektier – forår 2024 

• Princip for fagfordeling – forår 2024 

• Princip for lejrskoler, skolerejser og ekskursioner – efterår 2024 

• Princip for elevers adgang til at få fri til eliteidræt og musikskole – efterår 2024 

 

Annemette taler med skolens sekretær Anne Grethe om at få lagt de gældende principper ud 

på hjemmesiden, da der pt. ligger nogle ældre udgaver. Princip 10 mangler pt. også på 

hjemmesiden. 

 

 

28/22 

Kort opfølgning på vores nye lege—læringsmiljø 

Tilbagemelding fra skolens ledelse og fra fondsansøgningsudvalget  

https://nordeafonden.dk/det-stoetter-vi/boern-og-unge-godt-paa-vej/mere-udeliv-i-sfo-og-

klub 

 

Annemette er ved at lægge sidste hånd på ansøgningen til Nordeafonden, som bliver sendt 

senest på torsdag den 29. september 2022. Signe, Anne, Bettina og Annemette har været med 

i processen. Sideløbende har der været holdt møder med CETS + Lars Pedersen fra Miljø og 

teknik. Skolens ledelse er i kontakt med en anlægsgartner, som skal give gode input til 

beplantning.  

 

Vi har lidt midler ”indretning af læringsmiljøer” til at gå i gang med at beplante lidt i efteråret 

2022 og vi sætter i værk med etablering af fugleredegynge, så snart byggetilladelsen er 

kommet. 

 

 

29/22 

Nyt fra Thurø Skole  

• Annemette gennemgik kort trivselsdata for Thurø Skole og sender ud til bestyrelsen.  

• Annemette orienterede kort om personalesituationen. 

• Annemette orienterede om skoleledertur til Island, hvor flertallet af skoleledere fra 

Svendborg Kommune var afsted. Temaet for turen var ”Børns trivsel”. 

 

 

Indsatsområder 

Vi arbejder stadig med Low arousal (herunder fokus på børnesyn) og med PLF professionelle 

læringsfællesskaber (herunder co-teaching som næste skridt efter kollegavejledning og 

feedback) 

 

 

Elevrådet 

Der er nu valgt et elevråd og næstforperson blev Ludvig fra 6.B mens Tore fra 6.A er valgt 

som forperson. Elevrådet, som i går blev præsenteret ved morgensamlingen, deltager i 

Elevforum på torsdag den 29.9. sammen med Annemette. 

 

 

Evaluering af mangfoldige læringsmiljøer 

Kommunalbestyrelsen har besluttet at der skal evalueres, så der bliver gennemført 

fokusgruppeinterviews med elever, medarbejdere, ledelse og vejledere i løbet af uge 40. 

 

Bestyrelsesforpersonen skal også interviewes i uge 41 eller 43. Anne skriver ud og spørger om 

der må deltage yderligere én forældre og skriver i så fald ud med tilbud herom efterfølgende. 

 

https://nordeafonden.dk/det-stoetter-vi/boern-og-unge-godt-paa-vej/mere-udeliv-i-sfo-og-klub
https://nordeafonden.dk/det-stoetter-vi/boern-og-unge-godt-paa-vej/mere-udeliv-i-sfo-og-klub
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Svendborg Kommune 

Besparelser 

Annemette orienterede kort om besparelser som følge af bl.a. øgede energiudgifter.  

 

Beslutning: 

• F-SFO starter også næste år 1. april (i praksis nok først 11. april efter påske). 

• Taksten for elev nr. 27 og 28 reduceres. 

• Projektet ”En fremstrakt hånd” fortsætter. 

• Haver til maver finansieres ikke fremadrettet. 

• Indretning af læringsmiljøer fjernes fra budgettet. 

• Puljen ”Mangfoldige læringsmiljøer” er ”overtrukket” og her skal vi på Thurø Skole være 

med til at dække ind sammen med øvrige skoler. 

  

 

Opsamling / afslutning 

• Input til dagsordenen næste gang: 

• Behandling af to principper (Annemette og René forbereder spørgsmål til eleverne 

omkring fravær og devices, så elevernes vinkel høres).  

• Budgetopfølgning / lidt om besparelser for Thurø Skole 

• Input til næste bestyrelsesmøde 

 

 

Det blev afslutningsvis udtrykt et ønske om at sætte datoer for de kommende 

bestyrelsesmøder ind i bunden af dagsordenen. 

 

 

 

 

Referent René 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


